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Raad in de wijk Overvecht: 'Initiatieven en corona in Overvecht'
Tijd: 19.30 - 21.00 uur
Digitale bijeenkomst: raadsleden in gesprek met bewoners en organisaties uit de wijk Overvecht over de
initiatieven in de wijk in coronatijd.
Programma:
19.30 Welkom en start
19.50 Kennismaking met 5 bewonersinitiatieven
20.20 Gesprekken in 5 groepen
20.45 Terugkoppeling door gespreksleider
21.00 Afronding

Als er iets opvallend is in Overvecht, dan zijn het wel de betrokken bewoners die bijdragen aan een betere,
mooiere en fijnere wijk. Ook in corona-tijd zien we dat deze bewonersinitiatieven vaak op een creatieve
manier klaar staan voor hun buren.
Deze Raad in de Wijk-bijeenkomst staat in het teken van een aantal van deze inspirerende bewoners. Wat
drijft hen om zich in te zetten voor hun wijk? Wat hebben ze gedaan in corona-tijd? Waar kunnen ze hulp bij
gebruiken? En waar willen ze extra aandacht voor vragen bij de gemeenteraad?

In gesprek aan de hand van de 5 ambities
Met de wijkaanpak Samen voor Overvecht werken we aan 5 ambities. Raadsleden en bewoners gaan met
elkaar in gesprek aan de hand van deze 5 ambities. Meld u vooraf aan voor de ambitie van uw voorkeur, dan
delen we u in bij dat groepsgesprek.

1. Plezierig wonen & Buren helpen Buren
Plezierig wonen is méér dan alleen bakstenen. Want als je als buren voor elkaar klaar staat, maakt dat “de
wijk ook een stukje prettiger en fijner om te wonen" – aldus Mark van Buren helpen Buren.
2. Meer kansen voor de jeugd & Stichting Overfit
Iedereen moet de kans krijgen om zijn of haar talent te ontwikkelen. Dat vinden ook Jamna en Adam van
Stichting Overfit. Zij geven sportlessen in de wijk, onder andere aan vrouwen en kinderen met een
beperking.
3. Veilige buurten & Vulcanusdreef
Contact met je buren en sociale controle heeft veel invloed op de veiligheid in een buurt. Aan de
Vulcanusdreef heeft Lotte samen met haar buren gezorgd voor meer contact en burenhulp. In coronatijd
hebben ze de burenhulp uitgebreid naar de rest van de wijk.
4. Zorg en ondersteuning dichtbij en op maat & Zorgzusters
Soms hebben bewoners een steuntje in de rug nodig. Hamida en de andere Zorgzusters halen geld op door
middel van cateringklussen. Met de opbrengst maken ze onder andere voedselpakketten voor mensen in de
wijk die dit nodig hebben.
5. Meedoen en ondernemen & BuurtMaaltijden
Iedereen moet mee kunnen doen in Overvecht. Tijdens de eerste corona-lockdown begon Erwin aan
BuurtMaaltijden. Samen met vrijwilligers zorgde hij elke week voor maaltijden voor ruim 120 bewoners in de
wijk.

Gemeenteraad in de wijk
De gemeenteraad wil graag weten wat er leeft in de wijken. Daarom komt de gemeenteraad elk jaar op
bezoek in Overvecht om met bewoners en organisaties in gesprek te gaan.

Aanmelden
•	U kunt zich aanmelden via overvecht@utrecht.nl
•	Zet in uw aanmelding uw naam en over welke ambitie u in gesprek wil
•	Aanmelden graag vóór 1 december
•	U krijgt een link om deel te nemen aan het digitale gesprek via Zoom

Hopelijk tot ziens op 8 december!
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Raad in de wijk Overvecht
di. 8 december 2020
online bijeenkomst

Initiatieven en corona in Overvecht

Aanwezig
Gespreksleiders: Mohammed Saiah (raadscontactpersoon Overvecht) en Janita Satter (wijkbureau)
Gemeenteraad: Kenneth de Boer (Stadsbelang Utrecht), Felicia Darthuizen en Niluja Kumarasamy 

(VVD), Hind Dekker (D66), Fred Dekkers en Melody Deldjou Fard (GroenLinks), 
Rik van der Graaf (ChristenUnie), Joost Heilbron en Anne Sasbrink (Partij voor de 
Dieren), Jennie Kohsiek (SP), Myrthe van Mil (Student & Starter), Sjors Nagtegaal 
(PVV), Iskender Şimşek (DENK), Sander van Waveren en Jantine Zwinkels (CDA), 
Rick van der Zweth (PvdA)

Bewoners en anderen: ca. 50 deelnemers
Verslag: Rosenbaum Select, notulisten & verslaggevers

Welkom
Door de coronamaatregelen kan de gemeenteraad niet 'live' op bezoek in Overvecht, maar, zegt 
Mohammed Saiah, ook online kunnen we met bewoners in gesprek.

Overvechters zetten zich in voor hun wijk, licht Janita Satter toe; dat willen zij de raad vanavond graag 
laten zien. De betrokkenheid is groot, van de makers van Dreefnieuws tot de bestuurders van de Buurtbus. 
Denk ook aan de vele eetgroepen die er in Overvecht zijn en aan alle taallessen die worden gegeven, aan 
het Wijkplatform en het Bewonersplatform, de wijkambassadeurs, buurtmoeders en -vaders en vele 
anderen.

Samen voor Overvecht – Marco van den Berg
Marco is sinds ongeveer twee jaar bezig met de wijkaanpak Samen voor Overvecht, samen met betrokken 
bewoners, ondernemers, beroepskrachten en collega's bij de gemeente. Veel bewoners doen iets voor 
anderen, vertelt hij, onbetaald en gewoon om een ander te helpen. Al die initiatieven voegen echt iets toe 
aan de mooie groene en ruime wijk. Problemen zijn er ook – dat is bekend. Juist daarom is de wijkaanpak 
er, en het is onmogelijk daar een succes van te maken zonder al die betrokken bewoners. De gemeente 
probeert hen zo goed mogelijk te ondersteunen.

Vragen en stellingen met de Mentimeter
De meeste deelnemers zijn Overvechters; betrokken bewoners en/of vrijwilligers. Zij omschrijven hun wijk 
in één woord als groen, groot, divers, gezellig, levendig, dynamisch, multicultureel, ruim. Vrijwilligerswerk 
doen zij omdat zij dat leuk vinden, omdat ze het fijn vinden om iets te betekenen, om anderen te helpen. 
Deelnemers geven ook aan dat zij vrijwilligerswerk zien als verantwoordelijkheid nemen. Anderen vinden 
het fijn om met hun vrijwilligerswerk invulling te geven aan hun dag of om de wijk wat mooier/schoner te 
maken.
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Stelling: Mensen in Overvecht zijn trots op hun wijk en helpen elkaar in coronatijd. Daar zijn de 
deelnemers het volmondig mee eens!

Presentaties van buurtinitiatieven
Buren helpen buren. Mark Verhoef vertelt dat dit initiatief ongeveer vier jaar geleden begon in Overvecht-
Noord. Er zijn twee spreekuren per week, op dinsdagmiddag in Buurthuis De Boog en op 
donderdagmiddag bij het Buurtteam aan de Gloriantdreef. Vanwege de coronamaatregelen zijn de 
spreekuren tijdelijk in een oud schoolgebouw op de Grote Trekdreef, want daar is genoeg ruimte. De 
raadsleden zijn benieuwd wat de vrijwilligers vinden van de samenwerking met het Buurtteam en met Werk 
& Inkomen. Dat gaat echt goed, vertelt Mark; de groep heeft vaste contactpersonen bij de Buurtteams. De 
beroepskrachten doen net zo bevlogen als de vrijwilligers mee met de spreekuren. De samenwerking met 
Werk & Inkomen en het UWV liep vóór de coronacrisis erg goed, maar die organisaties zijn sinds de 
maatregelen niet meer bij de spreekuren. Spijtig, vindt Mark, want er zijn altijd veel vragen voor hen. 
Gelukkig wordt de samenwerking binnenkort hervat.

Ook op de tijdelijke locatie worden de spreekuren druk bezocht. Mark vertelt dat het niet moeilijk is om 
bewoners te bereiken; het is in coronatijd juist lastig om samenwerkingspartners bij de spreekuren te 
betrekken. Bewoners van Overvecht worden goed bereikt – en dat zonder sociale media.

Er zijn genoeg vrijwilligers die bij Buren helpen buren willen helpen, onder andere dankzij een kerngroepje 
van vier zeer actieve buurtbewoners. Er helpen ook studenten van het Wijkleerbedrijf mee.

Stichting Overfit. Een mooi filmpje, waar Adam Al Kandoussi veel enthousiaste reacties op kreeg – tot uit 
het buitenland! Wat gebeurde er met de sportschool in coronatijd? "Toen ging ik kinderen één voor één 
lesgeven in mijn achtertuin." Juist in deze tijd moeten we blijven sporten om gezond te blijven, vindt 
Adam. Hij geeft de kinderen echter nog veel meer mee: leren verliezen, leren winnen, omgaan met pesten, 
werken aan zelfvertrouwen. 'Meester Adam' let er ook op dat de kinderen zich hoffelijk en behulpzaam 
gedragen, en hij leert hen om op tijd te komen. "Wie te laat komt, moet vijftien keer opdrukken!" Adam 
moedigt zijn pupillen aan om het beste uit zichzelf te halen.

Binnenkort opent Adam een eigen sportschool voor bijzondere doelgroepen, op de voormalige NPD-
strook. Hij noemt dit 'een droom die uitkomt.' Daar gaat hij een nieuwe activiteit aanbieden: 
rolstoelboksen.

De Zorgzusters. De Zorgzusters helpen gezinnen die het moeilijk hebben met een voedselpakket of een 
warme jas. Hamida Koudadi vertelt dat zij aanvankelijk iets meer dan tien gezinnen hielpen; het zijn er nu 
bijna dertig. Dit doen zij vanaf 2011, zonder subsidie, "want wij kunnen dit zelf." De zusters zorgen met 
een cateringbedrijf voor inkomsten; er zijn ook wat donateurs. Vanwege de coronatijd krijgen ze een 
bijdrage uit het Initiatievenfonds. Scholen in Overvecht organiseerden een inzamelingsactie: kinderen 
nemen producten mee voor De Zorgzusters, in plaats van voor het kerstdiner. Die spullen mogen allemaal 
worden opgeslagen in een leegstaande garage, ter beschikking gesteld door Bo-Ex.

De Zorgzusters zijn volledig onafhankelijk, vertelt Hamida, als we hulp krijgen is dat mooi meegenomen, 
zoals bijvoorbeeld de bijdrage uit het Initiatievenfonds. Doorgaans is dit echter niet nodig. "Wij doen dit 
gewoon met en uit liefde." De zusters helpen gezinnen die niet bij de Voedselbank terecht kunnen, om wat 
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voor reden ook. De beide organisaties hebben wel eens contact, bijvoorbeeld om over en weer te melden 
dat er wat voorraad over is. Mensen die wél een beroep op de Voedselbank mogen doen, worden 
doorgestuurd. Zodra mensen zichzelf weer kunnen redden, stopt de betrokkenheid van de Zorgzusters.

Buurtmaaltijden. Als de mensen niet naar het buurthuis kunnen komen, wordt een stukje van het buurthuis 
bij hen gebracht. Dit initiatief is eerder deze week onderscheiden met de Vrijwilligersprijs. Initiatiefnemer 
Erwin van Asselt vertelt dat Buurtmaaltijden op de eerste dag van de lockdown (maart jl.) is begonnen 
vanuit Buurthuis De Boog. Er was direct veel publiciteit voor, waardoor direct de samenwerking met andere 
partijen in de wijk goed op gang kwam. De raadsleden feliciteren Erwin en zijn groep met de 
Vrijwilligersprijs.

Hulpteam Vulcanusdreef. 'Nieuwe buurvrouw' Lotte vertelt dat zij eind 2018 aan de Vulcanusdreef is 
komen wonen, samen met een groep jonge starters op de arbeidsmarkt. Zij bedenken en organiseren 
activiteiten om de flat gezelliger te maken en om de woonomgeving op te fleuren, ook in coronatijd. Een 
digitale plantjesruil, een traktatie voor de flat met Koningsdag, een filmavond in de binnentuin – alles 
natuurlijk geheel coronaproof. Later deze week krijgen alle 190 bewoners van de flat een handgeschreven 
kerstkaart. Bij het Corona Hulpteam is het woonproject De Klopvaart betrokken.

Het zou wel zinvol zijn, vindt Lotte, als er meer contact zou zijn tussen alle bewonersgroepen die iets voor 
hun buurt doen, een platform voor al die initiatieven bijvoorbeeld, zodat ze bij elkaar kunnen inspringen 
als dat nodig is. Het is namelijk best een opgave om altijd aan voldoende helpende handen te komen en 
om enthousiaste vrijwilligers gemotiveerd te houden.

Gesprekken in break-out rooms
Plezierig wonen
Bij een aangename woonomgeving horen voorzieningen, een bioscoop bijvoorbeeld. Het 
Jongerencultuurhuis dat in ontwikkeling is, is een goed begin, maar er is behoefte aan meer. In deze groep 
ging het over de vele initiatieven die er weliswaar zijn in de wijk, maar die toch langs elkaar heen lijken te 
werken. Organisaties zouden van elkaar moeten weten waarmee ze bezig zijn. Er werd ook een leuk idee 
naar voren gebracht: iedereen die actief is in de wijk krijgt een sticker met 'Oké, ik doe mee,' om op de 
fiets, jas, telefoon of voordeur te plakken.

Perspectief voor de jeugd
Een geanimeerd gesprek waarin de deelnemers een leuk nieuwtje hoorden: IJsclub Siberia is van plan om 
volgend jaar Glow in the Park weer te organiseren, maar dan door de hele wijk. Verder werd er gesproken 
over fysieke én mentale gezondheid, een gezonde leefstijl, het belang van ouderparticipatie en het belang 
van sterke rolmodellen in de wijk – zoals Adam bijvoorbeeld.

Meedoen en ondernemen
In deze groep werden een paar initiatieven gepresenteerd, bijvoorbeeld van Positive, 'Ontdek Overvecht,' 
een ontdekkingsroute langs kunst in de openbare ruimte. Er werd ook iets verteld over de inspanningen 
van Attifa, een organisatie die dringend behoefte heeft aan een permanent vestigingsadres.
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Veilige buurten en dreven
Deze groep liet bemoedigende geluiden horen over de veiligheid in de wijk: het gaat al beter dan een paar 
jaar geleden. Gemengd wonen doet de verhoudingen in de wijk goed, en verbetert ook de veiligheid. De 
sociale controle die daarbij hoort, werkt positief. De groep heeft ook gesproken over overlast in het 
algemeen en vuurwerkoverlast in het bijzonder. Er werd gesignaleerd dat dit nog niet genoeg wordt 
gemeld. Mogelijkheden waar mensen meldingen kunnen doen van wat er niet goed gaat in de wijk – van 
een overstromende afvalbak en een losliggende tegel tot overlast en intimidatie – moeten doorlopend 
onder de aandacht gebracht blijven worden. Meld alles, is de boodschap; de politie of de gemeente grijpen 
misschien niet direct in, maar als je niets meldt, gebeurt er zeker niets.

Zorg en ondersteuning dichtbij en op maat
Juist in deze tijd zijn goede contacten in de directe woonomgeving zo belangrijk; als iedereen nu een 
beetje op de buren let, zijn we al een goed eind op weg. De sociaal makelaars van DOCK gaan in deze tijd 
naar de bewoners toe, nu de bewoners niet naar de buurthuizen kunnen komen. Een flinke klus – DOCK 
zoekt dan ook bewoners die daarbij willen helpen. Overvechters vinden het niet gemakkelijk om om hulp 
te vragen; daar heeft de groep ook over van gedachten gewisseld. 

Sluiting
Vanuit alle gespreksgroepen werd gemeld dat men nog niet uitgepraat was. Wie wil doorpraten, kan dat bij 
het wijkbureau melden, dan wordt daar het contact gelegd.

Namens de raadsleden geeft Mohammed de deelnemers een compliment voor alle verhalen die zij hebben 
verteld, en hij bedankt de vele vrijwilligers voor wat zij allemaal voor hun wijk doen. De raadsleden blijven 
daar graag van op de hoogte, en zij willen het ook graag horen als hun hulp nodig is. Ze zijn allemaal te 
vinden via de website van de gemeente.
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Raad in de wijk Overvecht
di. 8 december 2020

Break-out room 'Perspectief voor de jeugd'
Mohammed Saiah (vz.), Robbert van Vliet (IJsclub Siberia), Monique de Koning (Volksgezondheid), Adam Al 
Kandoussi (Stichting Overfit), Mustafa Erdoğan (Wijkplatform Overvecht), Clare (Breakwell Instituut), Jennie 
Kohsiek (raadslid SP) en Myrthe van Mil (raadslid PvdD)

De activiteiten van IJsclub Siberia liggen goeddeels stil, want het is nu niet mogelijk om activiteiten te 
organiseren voor grote groepen. Robbert is nu vooral bezig om de vrijwilligersgroep gemotiveerd te 
houden, bijvoorbeeld door een clubmagazine te maken. Er is ook gewerkt aan de ijsbaan in Park De 
Watertoren; daar is een nieuwe onderlaag gelegd. Als het deze winter koud genoeg wordt, kan er ijs 
gemaakt worden. Schaatsen uitlenen kan dan niet, en een koek-en-zopie inrichten ook niet. Bij de ijsclub 
denkt men nu vooral na over wat er wél mogelijk is.

Overvecht scoort niet hoog op gezondheid. Wat heeft Volksgezondheid kinderen en jongeren te bieden? Bij 
'gezondheid' denk je vaak het eerst aan beweging en gezonde voeding, zegt Monique, maar 
Volksgezondheid richt zich ook op gezond rondkomen. Geldzorgen zijn immers vaak de oorzaak van 
stress. Er wordt goed samengewerkt met Sport Utrecht en met FC Utrecht, onder andere vanuit Samen voor 
Overvecht. Een van de doelstellingen is het terugdringen van overgewicht bij kinderen.

Naar de sportschool in plaats van op de spelcomputer, vindt Adam, want sport is véél leuker! Adam is 
Overvechter; hij kent de wijk goed. Hij bereikt kinderen door zich op hun ouders te richten – dat doet hij 
zelf, samen met zijn moeder. De persoonlijke benadering werkt nog altijd het best, heeft hij ervaren, en 
het is ook belangrijk om in een persoonlijk gesprek niet meteen over geld te beginnen. Uit de verhalen 
blijkt dat Adam als bekend topsporter een belangrijk rolmodel in de wijk is.

Overvecht is een erg groene wijk, wordt gezegd, maar de buitenruimte is weinig inspirerend en uitdagend. 
Met de Avonturenclub worden kinderen vertrouwd gemaakt met wat er buiten allemaal te doen is: in een 
boom klimmen of over een slootje springen, bijvoorbeeld. Het groen in de wijk is een beetje betekenisloos 
– en ook niet altijd veilig.

Jennie vraagt zich af of geld een belemmering is voor bewoners van Overvecht, om mee te doen aan 
sportactiviteiten. Adam vertelt dat Stichting Overfit het aanbod zo laagdrempelig mogelijk aanbiedt, onder 
andere via de U-pas. Daar wijst hij ouders altijd op; velen kennen die mogelijkheid niet. Ouders die geen 
idee hebben hoe je daar een beroep op kunt doen, krijgen daar hulp bij van Adam of van een van de 
mensen van zijn team. IJsclub Siberia organiseert elk jaar een activiteitendag en vraagt daarvoor een 
bijdrage uit het Initiatievenfonds. Kinderen kunnen gratis deelnemen; er is een gereduceerd tarief voor 
U-pashouders. Mede dankzij donaties kunnen de activiteiten van IJsclub Siberia laagdrempelig worden 
gehouden.
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Mustafa merkt op dat er meer is dan sport en beweging; daar is het nog niet over gegaan. Het Wijkplatform 
overweegt om een mentor- of sleutelfigurenproject op te zetten, jongeren die een voorbeeldfunctie 
kunnen zijn voor leeftijdgenoten.

Het valt niet mee voor jongeren om aan hun toekomst te werken in coronatijd, vindt Clare. Zij is blij verrast 
met wat er allemaal gebeurt in de wijk. Het Breakwell Instituut, gevestigd in Overvecht, begint binnenkort 
met een project voor talentontwikkeling. Er gaat een Engels- en een Nederlandstalig programma lopen. 
Hierop wordt de suggestie gedaan om Clare in contact te brengen met Abdel Harchaoui (DOK030).

Einde break-out sessie
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